
آرمان ملی: وضعیت میزبانی کشور از رقابت های آسیایی فوتبال 
در حالی مورد انتقاد اهالی فوتبال واقع شده که بهارستان نشینان 
ظاهرا علاقه ای به ورود به این مساله و فراخواندن فدراسیون 

نشینان ندارند! 
   تمسخر خوسلو 

دیدار استقلال و الغرافه در چارچوب لیگ نخبگان در ورزشگاه 
شهدای شهر قدس برگزار شد، اما وضعیت نامناسب چمن و 
امکانات این ورزشگاه با اعتراض و حتی تمسخر بازیکنان الغرافه 
همراه بوده است. در تصویری که منتشر شده، خوسلو، بازیکن 
سابق رئال مادرید، در حال برقراری تماس تصویری است و به 
کیفیت پایین چمن ورزشگاه می خندد. این ستاره اسپانیایی که 
یکی از چهره های ویژه این دیدار به شمار می رود پیش از این نیز 
گرام خود به  اشتباه از ورزشگاه آزادی به عنوان  در استوری اینستا

میزبان بازی یاد کرده بود!
   قطع برق 

 از طرفی تمرین تیم فوتبال الغرافه در خاموشی ورزشگاه شهدای 
شهرقدس برگزار شد. این ورزشگاه که درگیر قطعی برق و مشکلاتی 
دیگر بود، اما آمادگی پذیرایی از تیم قطری را نداشت. قطری ها 
در زمین حاضر بودند، اما تنها در بخشی از ورزشگاه نورافکن ها 

روشن بودند!
   نظر پیشکسوت 

وضعیت نامناسب ورزشگاه ها تبدیل به یکی از چالش های 
بزرگ فوتبال ایران در ماه های اخیر شده است، چالشی که سبب 
شده با توجه به بازسازی ورزشگاه آزادی و تختی، علاوه بر استقلال 
و پرسپولیس، تیم ملی فوتبال هم خانه بدوش شود و مسابقاتش را 
در خارج از تهران برگزار کند. بیژن ذوالفقارنسب، کارشناس فوتبال 
کشورمان و مربی اسبق تیم ملی فوتبال روز شنبه در گفت وگو با ایرنا، 
در این باره اظهار داشت: مجموعه مدیریتی ورزش کشور نشان 
داده است که برنامه ای برای حفظ و نگهداری از زیرساخت های 
ورزش مانند استادیوم های فوتبال ندارد. بی برنامگی باعث شده 
که افراد غیرمتخصص به کار گرفته شوند و با توجه به اینکه این 
مدیران شناختی از حوزه مدیریت شان ندارند، با تصمیم های 
غیرکارشناسی که می گیرند، به زیرساخت های ورزش که سرمایه 
فراوانی برای ساخت آن شده، آسیب جدی می زنند. وی با اشاره 
به شرایط نامناسب چمن استادیوم  ها، تصریح کرد: متولیان 
ورزشگاه ها، برنامه  کارشناسی شده که بر اساس علم روز دنیا باشد، 
ندارند. شرایطی که چمن استادیوم نگهداری می شود، بهترین 
مثال برای این سوء مدیریت  هاست. به عنوان مثال بدون اینکه 
آشنایی علمی برای آب دادن به چمن ورزشگاه باشد، یک باغبان 
استخدام می  کنند و به روش های سنتی به چمن آب می دهند! 
ذوالفقارنسب، با بیان اینکه چنین سبک نگهداری و حفاظت از 
ورزشگاه ها به مرور زمان باعث آسیب به چمن می شود، تصریح 
کرد: وقتی کار نگهداری غیراصولی باشد، مشاهده می کنیم که 
که انجام می شود، چمن  پس از تنها ۴ مسابقه پشت سرهم 
کیفیتش را از دست می دهد و شرایط لازم را برای برگزاری بازی 
ندارد و غیراستاندارد می شود. مربی اسبق تیم ملی فوتبال افزود: 
وضعیت نامناسب چمن و سایر بخش های استادیوم  های فوتبال 

کشورمان نتیجه همین بی تدبیری  هاست. این در صورتی است 
که برای نگهداری از ورزشگاه ها باید کار به یک شرکت متخصص 
حفظ و نگهداری، سپرده شود. ذوالفقارنسب با اشاره به انتقاداتی 
که نسبت به چمن ورزشگاه آزادی، سال گذشته کریستیانو رونالدو 
انجام داد، ادامه داد: ورزشگاه و چمن بی کیفیت باعث می شود 
وقتی بازیکنان و تیم های خارجی به ایران می آیند و این وضعیت را 
می بینند، یک آبروریزی به وجود بیاید و وجهه فوتبال و کشورمان 
در سطح دنیا ضربه بخورد و ادامه این وضعیت وجهه خوبی برای 
ما ندارد. کارشناس فوتبال کشورمان درباره راه برون رفت از این 
کید کرد: وزارت ورزش، فدراسیون  فوتبال و باشگاه ها  چالش، تا
که در این مسأله ذینفع هستند و از استادیوم استفاده  هم 
می کنند، باید با همفکری، برنامه مشخص و علمی را برای نگهداری 

ورزشگاه ها اجرایی کنند تا دیگر شاهد این چالش  ها نباشیم. 
   ورود مجلس؟

علی مطهری، نماینده سابق مجلس بعد از بازی استقلال 
و الغرافه در توییتی نوشت: »نمایش همزمان زمین فوتبال ما 
در شهر قدس تهران و زمین فوتبال عربستان در جده توسط 
سیما، مایه شرمساری شد. عجیب است که پارسال در همین 
روزها با همین مشکل مواجه بودیم و تکرار شد. دولت جدید باید 
این مساله را که به آبروی کشور و غرور ملی جوانان مربوط است 
جدی بگیرد.« اما به جز علی مطهری دیگر نمایندگان مجلس 
در خصوص وضعیت میزبانی سخنی به میان نیاوردند و البته در 
مورد فساد صحبت شد! تیر ماه گذشته محمدمهدی فروردین 
در تازه ترین صحبت های خود اظهار داشت: فساد ناشی از یک 
سیستم فشل مدیریتی است که به دلیل نبود شایسته سالاری 
و کارآمدی حاصل شده است. اینکه مدیری در یک مجموعه 
قرار گرفته و به خاطر بی لیاقتی آن فرد، آن مجموعه دچار انحراف 
می شود. وی با بیان اینکه انحراف در مسائل مالی بیشتر از سایر 
حوزه ها به چشم می آید، گفت: یک موقعی فساد مالی دیده 

نمی شود اما همین فساد باعث تحمیل هزینه به باشگاه می شود و 
کارآمد از امکانات و اعتبارات و زیرساخت ها  در جهت دیگر مربی نا
کسیون  استفاده می کند، اما خروجی درستی ندارد. رئیس فرا
ورزش مجلس یازدهم یادآور شد: قبلا درباره وضعیت باشگاه های 
صنعتی و پول پاشی ها تذکر داده بودم. اینکه باشگاه های صنعتی 
در رقابت با سایر باشگاه ها دچار بی عدالتی محض هستند. آنها 
برای جلب بازیکن ریخت و پاش مالی می کنند البته این اتفاقات تا 
قبل از سال ۱۴۰۲ بود که هیچ گونه سقف قراردادی پیش بینی نشد. 
از وقتی که فدراسیون فوتبال سقف قرارداد را تعیین کرد، لایه های 
کید کرد: وقتی  پنهان در حوزه مسائل مالی آشکار شد. فروردین تا
از فساد در فوتبال حرف می زنیم نباید خروجی آن چیزی غیر 
از تنبیه و برخورد باشد چون در غیر این صورت نه تنها دردی را 
دوا نمی کند که به دردهای جامعه هم اضافه می کند. وی یادآور 
گر امروز اثبات شود که فسادی در فوتبال صورت گرفته که  شد: ا
فساد هم شده، انتظار می رود شدیدترین برخوردها صورت گیرد 
و یک بار برای همیشه شاهد برخورد اساسی با باشگاه متخلف 
باشیم. از جمله آن می توان تنزل جایگاه باشگاه های متخلف 
باشد. فروردین گفت: البته ما روی برنامه های تلویزیونی هم 
صحبت داریم. برنامه ای که مدعی مبارزه با فساد در تلویزیون 
است در چهار سال گذشته کجا بوده، انگار که در این سال ها 
ح است که آنها  خواب بوده البته که در این بین شایعاتی مطر
چشمانشان را روی موضوع پرونده فساد در فوتبال بسته بودند 
کنون که جامعه به این موضوع پی برده، همراه شده و صحبت  و ا
از مبارزه با فساد می زنند. این برنامه تلویزیونی باید زودتر از اینها 
به فساد در فوتبال، سوءاستفاده ها، ابهامات در قراردادها و 
تبانی ها اشاره می کرد نه اینکه کل تمرکزش را روی این بگذارد که 
چه فردی رئیس فدراسیون می شود و یا نمی شود؛ این برنامه به 
موضوعات اصلی ای نپرداخته که امروز موجب رنجش جامعه 

فوتبال شده است.

11ورزش سال هفتم
شماره  1926

دوشنبه 
1403 .07 .02
19 ربیع الاول     1446/    23 سپتامبر  2024

a r m a n m e l i . i r

انتقاد اهالی فوتبال؛ سکوت نمایندگان مجلس 

از آبروریزی بین المللی تا سکوت بهارستان! 

نویل: نایب قهرمان ها فراموش  
خواهند شد 

تیم ملی  و  منچستریونایتد  سابق  مدافع 
انگلیس به بازیکنان آرسنال و مایکل آرتتا یادآور 
شد با کسب نایب قهرمانی هرگز مورد تجلیل 
نویل  گری  گرفت.  نخواهند  قرار  تحسین  یا 
در صحبت هایی درباره آرسنال که با هدایت 
میکل آرتتا یکی از شانس های قهرمانی در لیگ 
گر این تیم لیگ برتر یا لیگ  برتر است، گفت: ا
قهرمانان اروپا را نبرد، باید تاریخ سازی را فراموش 
کند. حقیقت تلخی است اما این واقعیت ورزش 
حرفه ای است. هیچکس درخشش ویلیام سالیبا 
و گابریل در دفاع، درخشش مارتین اودگارد و 
دکلان رایس، سیوهای فوق العاده داوید رایا یا 
کا در حمله را به خاطر نخواهد  موفقیت بوکایو سا
سپرد. هیچ مستند نتفلیکسی درباره تیم وجود 
نخواهد داشت. آنها با کسب نایب قهرمانی هرگز 
مورد تجلیل یا تحسین قرار نخواهند گرفت. او در 
بخش بعدی صحبت هایش به سان انگلیس 
گفت: تاریخ کسانی را که موفقیت بزرگ نداشته 
باشند فراموش خواهد کرد و به همین دلیل 
آرسنال با وجود تمام کارهای بزرگی که در دو 
سال گذشته انجام داده، هنوز قدمی به جلو 

برنداشته است. 

ویژه

ر  د یچ  ژ سما و ا تین  میلو
بی شهر بلک برن حریف  در
را به شدت هر چه تمام تر گاز 
گرفت.  هواداران در شبکه های 
کی  هستند  شا عی  جتما ا
و می گویند اوسماژیچ باید با 
محرومیت طولانی مواجه شود.

کیلیان امباپه، ستاره رئال 
مادرید، پیراهن خود را 
گه  برای دختر اشکان  دژا
امضا کرد و به او هدیه 
داد و اشکان با انتشار 
تصویری از کیلیان  تشکر 

کرد.  

تاسارای  پس از پیروزی گالا
مقابل فنرباغچه در هفته ششم 
سوپرلیگ ترکیه، عکسی از 
بی  مر سر  ، ک و ر بو ن  کا و ا
گالاتاسرای، در حال لبخند زدن 
و نگاه کردن به ژوزه مورینیو در 

فضای مجازی منتشر شد.

ت
شــ
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گه         خنده   گاز گرفتن دژا

گفتوگو

و  پرسپولیس  پیشکسوت  یوسفی  رحیم 
گردان گاریدو  کارشناس فوتبال در مورد شرایط شا

در لیگ برتر صحبت کرد. 
با  پرسپولیس  دیدار  درباره  شما  نظر   

ک چیست؟ آلومینیوم ارا
 روندی که پرسپولیس در حال سپری کردن 
است گویای بهبود کیفیت تیم بوده و این موضوع 
در بازی قبلی برابر الاهلی عربستان ثابت شد. 
گر با همین شکل بازی کنند برابر آلومینیوم  ا
برنده خواهند شد. در بازی قبلی برابر الاهلی هم 
اتفاقات دست به دست هم داد تا پرسپولیس 
به گل نرسند. در بازی با آلومینیوم مشکل گلزنی 
نخواهد بود و دروازه حریف باز شد. گاریدو آرام آرام 
شناختی را که نیاز دارد از تیم پیدا کرده و می تواند 
به آن چیزی که می خواهد برسد. او به شکل 
بازی تیمش نظم داده و به مرور خواسته های 
فنی خود را به تیم القا خواهد کرد. در دیدار 
پرسپولیس و الاهلی دیدیم که تیم برابر حریفی با 
مهره های مطرح که تعدادی از آنها در لیگ برتر 
انگلیس بازی کرده بودند، شانس آورد که گل 
نخورد و توانست به ۳ امتیاز برسد. مشکل بزرگی 
که پرسپولیس در بازی های داخلی دارد کیفیت 
زمین چمن ورزشگاه هاست، چون این تیم روی 
زمین بازی می کند. متأسفانه عادت کرده ایم 
روی زمین هایی بازی کنیم که کیفیت ندارد و 
در عصری که کشور های همسایه مشکلی در 
این زمینه ندارند باز هم شاهد بازی روی زمین 
بی کیفیت هستیم. جالب اینکه بار ها گفته اند 
ولی چنین  زمین ها درست می شود  کیفیت 
گر بازی های داخلی بود به  اتفاقی نمی افتد. ا
شکلی مسئله حل می شد ولی در بازی های 

بین المللی هم این مشکل حل نشده است. 
 به نظر شما کدام تیم برنده دربی است؟

معمولاً در دربی تیمی که از قبل شرایط بهتری 
داشته بدتر عمل کرده و برای همین دربی اصلاً 
قابل پیش بینی نیست. البته تیم برتر دربی از 
لحاظ روحی شرایط بهتری دارد و خواسته های 
فنی سرمربی را بهتر اجرایی کرده است. نظر من 
روی موفقیت پرسپولیس است، چون شرایط 
بهتری نسبت به استقلال دارد. همان بازی که 
از تیم گاریدو برابر الاهلی دیدیم مقابل استقلال 
کند قطعاً می تواند مقابل رقیب سنتی  ارائه 

برنده شود. 

یوسفی: 
دربی اصلاً قابل 
پیش بینی نیست

یک طلا، یک نقره و ۵ برنز تیم های  
ملی کاراته بزرگسالان ایران در آسیا 

ایسنا: تیم های ملی کاراته مردان و زنان ایران 
به یک مدال طلا، یک  نقره و ۵ برنز در مسابقات 
قهرمانی آسیا دست یافتند. در ادامه رقابت های 
کاراته قهرمانی آسیا در چین، صالح اباذری در 
دیدار نهایی وزن ۸۴+ کیلوگرم، برابر کیو هیراتا 
از ژاپن با نتیجه ۸ بر صفر به برتری رسید و تنها 
مدال طلای کاراته ایران در این رقابت ها را از آن 
خود کرد. در فینال وزن ۸۴- کیلوگرم، مهدی 
خدابخشی با نتیجه ۳ بر ۳ مقابل شیمادا از 
ژاپن شکست خورد و به مدال نقره آسیا رسید. 
در وزن ۵۵- کیلوگرم، بهنام دهقان زاده با نتیجه 
۸ بر ۵ از سد کاملیدونوف از ازبکستان گذشت 
و صاحب مدال برنز شد. در وزن ۷۵- کیلوگرم، 
به همن عسگری ۱۰ بر ۲ مقابل چنگ تنگ یو 
از چین تایپه صاحب برتری شد و به مدال برنز 
کسار  رسید. در وزن ۵۵- کیلوگرم زنان، طراوت خا
با نتیجه ۶ بر ۲ آیری شیما از ژاپن را برد و به مدال 
برنز رسید. در وزن ۶۱- کیلوگرم، آتوسا گلشادنژاد 
با نتیجه ۲ بر صفر عدنان از مالزی را برد و به مدال 
برنز رسید. در وزن ۶۸- کیلوگرم، مبینا حیدری با 
حساب ۸ بر ۷ از سد لی چیائو از چین گذشت و 
صاحب مدال برنز شد. در دیدار رده بندی وزن 
۶۸+ کیلوگرم، شیما آل سعدی با حساب مقابل 
سوگیتا از ژاپن ۶ بر ۲ شکست خورد و از رسیدن 
به مدال برنز بازماند. در کاتای انفرادی نیز فاطمه 

صادقی به مدال برنز رسید. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: به گزارش پایگاه خبری وزارت ورزش و جوانان، احمد 
دنیامالی وزیر ورزش و جوانان با حضور در مجموعه ورزشی تختی 
از زمین فوتبال در حال بازسازی این ورزشگاه و دیگر بخش های 
مجموعه تختی بازدید کرد. در جریان این بازدید که سیدمحمد 
شروین اسبقیان معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت 
ورزش، علی جوادی مدیرکل ورزش و جوانان استان تهران و 
کن ورزشی حضور  شکیبا مهر مدیرکل دفتر فنی و نظارت بر اما
داشتند، وزیر ورزش و جوانان، بازسازی این مجموعه براساس 
کید قرار  کنفدراسیون فوتبال آسیا را مورد تأ استانداردهای 
داد و گفت: براساس برنامه ریزی انجام گرفته، استانداردسازی 
کار به منظور  کشور جزو اولویت هاست و این  ورزشگاه های 
گران به عنوان سرمایه اصلی ورزش  بهره مندی از حضور تماشا
 ،VIP انجام خواهد شد. دنیامالی همچنین پس از بازدید از جایگاه
از نزدیک زمین چمن را هم مورد بررسی قرار داد و سؤالاتی را درباره 
 ،VAR ح کرد بازدید از اتاق وضعیت این زمین از پیمانکار مطر
رختکن تیم ها و اتاق نشست خبری از دیگر بخش های بازدید 
شده وزیر ورزش در این حضور دو ساعته بود. بر اساس این گزارش، 
قرار است پیش از دیدار تیم های پرسپولیس و چادرملوی یزد و 
همچنین دیدار استقلال ایران - النصر عربستان ناظران سازمان 
لیگ و AFC این ورزشگاه را مورد بررسی قرار دهند و در صورت 
تأیید شرایط، ورزشگاه تختی میزبانی این دو بازی را برعهده خواهد 
گرفت. همچنین دنیامالی از بخشی از بزرگراه شهید شوشتری که 
قسمتی از آن از کنار مجموعه ورزشی تختی عبور می کند، بازدید 
کرد. این پروژه عمرانی یکی از مهم ترین پروژه های شرق تهران است 
که تأثیر زیادی در سبک سازی ترافیک شرق تهران خواهد داشت. 

بیــنالمــلل
  تساوی بدون گل منچستریونایتد در خانه کریستال پالاس 
بهانه ای برای منتقدان اریک تن هاخ ساخت تا از این مربی 
هلند انتقاد کنند که یکی از آنها جیمی ردنپ بود که در شبکه 
اسکای اسپورتس کارشناسی می کند. هافبک پیشین لیورپول 
تصمیم تن هاخ را به خاطر نیمکت نشین کردن مارکوس رشفورد 
قبل از آغاز بازی در حالی که مهاجم انگلیسی در دو بازی قبلی 

یونایتد سه گل زده بود، زیر  سؤال برد و آن را به 
که باعث  وقوع اتفاقات پشت پرده ربط داد 
شده رشفورد از چشم تن هاخ بیفتد. تن هاخ 

کنش به ادعای ردنپ گفت: پیش از  در وا
این از برخی کارشناسان شایعاتی شنیده 

بودم. این واقعاً دیوانگی است. نظر مرا 
بخواهید می گویم انسانی که از 

بقیه شناخت ندارد و درباره  آنها 
چنین حرف هایی درمی آورد، 

انسان درستی نیست. وقتی درباره چیزی 
اطلاع ندارید نباید راجع به آن حرف بزنید. 
اتفاقاً من از مارکوس خیلی هم راضی ام، 
از همه چیز او. از دفاع کردنش، از شیوه 
حمله کردنش، از به موقع گلزنی اش و در 
که خیلی خوب است؛  کل عملکردش 
نیمکت نشین شده  او  اینکه  بنابرین 
هیچ ربطی به عملکردش ندارد و فقط 
خواستم از سیستم چرخشی استفاده 
کنم. سرمربی هلندی افزود: ما هنوز 
کلی بازی دیگر داریم که باید به فکر 

آنها باشیم. 

بیانی: مدیران استقلال درصدد برکناری نکونام هستند

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

کید  بیانی پیشکسوت باشگاه استقلال تأ
کرد، مدیران این باشگاه درصدد برکناری 
آبی پوشان  سرمربیگری  از  نکونام  جواد 
هستند. شاهین بیانی در گفت وگو با تسنیم، 
درباره حاشیه های ایجاد شده در ۲۴ ساعت 
گذشته و مصاحبه هایی که داود حقدوست 
و جواد نکونام انجام دادند، گفت: من فکر 
می کنم استقلال در حال خودزنی بوده و این 
بدترین شرایط ممکن قبل از دربی است. من 
فکر می کنم نیاز به این همه مصاحبه نیست 
گر قرار است مدیران استقلال تصمیم به  و ا
کنار گذاشتن نکونام بگیرند، دیگر این همه 

حرف و مصاحبه برای چیست؟ استقلال 
باید چهارشنبه در یک بازی حساس برابر 
که  پرسپولیس به میدان برود و اتفاقاتی 
اخیراً رخ داده، واقعاً عجیب و ناراحت کننده 
است. وی در ادامه خاطرنشان کرد: استقلال 
فصل گذشته هم با چنین وضعیتی از هفته 
اول تا آخر مواجه بود و در نهایت قهرمانی را 
از دست داد، ولی این بار فکر می کنم خیلی 
چیزها زودتر مشخص شود. من فکر می کنم 
مدیران استقلال درصدد برکناری نکونام 
گر می خواهند چنین تصمیمی  هستند و ا
را بگیرند، چرا قبل از شروع فصل سرمربی را 

گر قرار است سرمربی را برکنار  تغییر ندادند؟ ا
کنند آیا به عواقب این موضوع فکر کرده اند؟ 
کاپیتان پیشین تیم فوتبال استقلال یادآور 
گر قرار باشد استقلال با کنار گذاشتن  شد: ا
نکونام دنبال مربی خارجی برود قطعاً لیگ 
امسال را از دست خواهد داد، چون مربی 
خارجی زمان نسبتاً زیادی می خواهد تا با 
شرایط استقلال و فوتبال ایران آشنا شود. 
در حال حاضر شرایط در باشگاه استقلال 
که فکر می کنم بعد از دربی  طوری است 
خیلی چیزها مشخص خواهد شد. اعتقاد 
دارم این وضعیتی که از فصل گذشته ایجاد 

شده است، ادامه دار باشد. اینکه قبل از 
مسابقه مهمی چون دربی یکی از مسئولان 
و  می کند  صحبت  نکونام  علیه  باشگاه 
سرمربی هم بلافاصله جواب می دهد واقعاً 
خوب نیست و نمی دانم چرا به هواداران 
فکر نمی کنند. مدافع پیشین تیم فوتبال 
استقلال در پایان تصریح کرد: در حال حاضر 
پرسپولیس آرامش دارد و نتیجه هم می گیرد، 
ولی استقلال درگیر حاشیه است. این بازی 
برای هواداران استقلال بسیار مهم است و 
بازیکنان و کادر فنی باید هم قسم شوند تا در 

دربی نتیجه بگیرند. 

حمید استیلی سرمربی پیشین تیم فوتبال 
پرسپولیس اعتقاد دارد، سرخپوشان در دربی 
تهران نباید به تیم استقلال ضربه ایستگاهی 
بدهند، چرا که این تیم میانگین قدی بالایی 
ک  دارد و می تواند روی ضربات ایستگاهی خطرنا

باشد.
    وضعیت پرسپولیس

تسنیم،  با  گفت وگو  در  استیلی  حمید 
درباره وضعیت پرسپولیس در آستانه بازی 
برابر استقلال گفت: پرسپولیس قبل از بازی 
با آلومینیوم نمایش خوبی برابر فولاد و الاهلی 
عربستان داشت و به نظر می رسد که گاریدو 
شناخت خوبی از بازیکنان پیدا کرده است و 
بازیکنان هم بیشتر با تفکرات او آشنا شده اند. 
پرسپولیس در بازی برابر آلومینیوم شادابی 
بازی مقابل الاهلی را نداشت و شاید خستگی 
بازیکنان و در پیش بودن دربی در این موضوع 
تأثیرگذار بود، ولی مهم این بود که سه امتیاز 
را گرفت تا با شرایطی خوب آماده بازی برابر 

استقلال شود.

ک    دیدار در ارا
وی راجع به برگزاری حساس ترین مسابقه 
ک تصریح کرد: نباید کار به  فوتبال ایران در ارا
ج  ح ایران خار اینجا می کشید که دو تیم مطر
از تهران این بازی مهم را برگزار کنند و مسئولان 
کردن  باید از مدت ها پیش به فکر برطرف 
مشکلات بودند. هواداران دو تیم هم دوست 
در  محبوب شان  تیم  بازی  شاهد  داشتند 
ورزشگاه آزادی باشند و قطعاً انجام این بازی 
ک در جذابیت و زیبایی این بازی تأثیر  در ارا
منفی می گذارد. متأسفانه استادیوم های ایران 
شرایط خوبی ندارند و ما باید از مهندسان 
خودمان که چمن های استادیوم های کشور 
عراق را در بهترین شرایط نگه داشته اند، نهایت 

استفاده را ببریم.
   شانس 

استیلی در پاسخ به این پرسش که شانس 
کدام تیم برای برد در دربی پیش رو بیشتر است، 
اظهار داشت: شانس هر دو تیم برای برد برابر 
است و می توان گفت که بازیکنان باتجربه نقش 

مهمی در سرنوشت این بازی خواهند داشت. 
در خیلی از بازی ها هم حساسیت مسابقه باعث 
شده است تا موقعیت های کمی نصیب دو تیم 
شود و تیمی برنده خواهد شد که از موفقیت ها 
نهایت بهره را ببرد. به عنوان مثال در پرسپولیس 
امید عالیشاه همیشه عملکرد درخشانی در 
دربی داشته است و این بازیکنان می توانند در 

نتیجه تأثیرگذار باشند.
   گاریدو 

سرمربی پیشین تیم پرسپولیس در مورد 
اینکه آیا به موفقیت پرسپولیس با گاریدو در این 
فصل خوش بین است، خاطرنشان کرد: گاریدو 
یک مربی رزومه دار و باتجربه است و بازیکنان 
هم از عملکرد او تعریف کرده اند. من با افشین 
پیروانی هم که صحبت می کردم از این مربی 
گاریدو در پرسپولیس  کرد. امیدوارم  تعریف 

موفق باشد.
   وضعیت استقلال 

فعلی  وضعیت  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
استقلال گفت: استقلال در این فصل بازیکنان 

خوبی را جذب و نکونام هم نسبت به فصل 
گذشته شناخت بیشتری از تیمش پیدا کرده 
است. هرچند استقلال در لیگ امسال هنوز 
نتایج دلخواهش را نگرفته است، ولی آنها تیم 
خوبی هستند. پرسپولیس نباید به استقلال 
حریف  تیم  چون  بدهد،  ایستگاهی  ضربه 
میانگین قدی بالایی دارد و می تواند روی 

ک باشد. ضربات ایستگاهی خطرنا
    سیستم کمک داور ویدیویی

استیلی در پایان با اشاره به استفاده از سیستم 
کمک داور ویدیویی در فوتبال ایران اظهار 
که می خواهم درباره اش  داشت: مسئله ای 
صحبت کنم، بحث VAR است. الان می بینیم 
که داوران هر چه VAR  می گوید قبول می کنند و 
انگار خودشان نمی خواهند در تصمیمات مهم 
نقش داشته باشند. گویا اجرای این تکنولوژی در 
ایران با همه جای دنیا فرق دارد، ولی قرار نیست 
داوران ما خیال کنند هرچه اتاق VAR می گوید، 
درست است. داوران هم باید در تصمیم گیری 

محکم تر نظر بدهند.

دربی بسیار جذاب خواهد شد 

پرسپولیس پیش از دربی با استقلال برنده شد. پرسپولیس 
خیلی زود خودش را پیدا کرده و در مسیر پیروزی قرار گرفته 
است. برابر الاهلی عربستان هم بدشانس بود که نتوانست از این 
ک با تمرکز  حریف قدرتمند امتیاز بگیرد. در بازی با آلومینیوم ارا
بالایی بازی کرد و توانست برابر این حریف که گربه سیاهش بوده 
برنده شود. آلومینیوم راه امتیاز گرفتن از پرسپولیس را خوب بلد 
است ولی این بار نتوانست کاری از پیش ببرد. VAR هم در این 
هفته ها به پرسپولیس کمکی نکرده ولی وجودش لازم است و 
گر بتواند فاصله ای را  باید به آن احترام گذاشت. پرسپولیس ا
که با صدر جدول دارد از بین ببرد و به صدر برود، تا پایان فصل 
پایین نخواهد آمد، چون راه ماندگاری در صدر را بلد است. در 
بیست و چهارمین دوره لیگ برتر هستیم و پرسپولیس می تواند 
قهرمانی های خود را در این لیگ دورقمی کند. تیم های رقیب 
گر می خواهند تا هفته آخر در کورس قهرمانی باشند بجنبند تا  ا
گر محرومیت مهرداد محمدی  صدر را به پرسپولیس ندهند. ا
بخشیده شود می تواند در دربی مقابل میلاد محمدی بازی 
گر بازی نکرد در دربی  کند و به کمیته استیناف مربوط است. ا
برگشت می توان یاد حضور دو برادر در دربی مقابل هم را زنده 
کرد. همانند زمانی که من و مهدی فنونی زاده در دربی مقابل 
هم بودیم دربی بسیار جذاب خواهد شد. دو تیم بازی زیبا و 
تماشایی ارائه می کنند و دربی قشنگی از آب در خواهد آمد. 
فقط، چون بازی با سیستم VAR است امیدوارم بهترین داوران 
ما برای این بازی بگذارند تا سرعت بازی را به خاطر اتفاقات 
بیهوده نگیرند. بار ها دیده ایم که برای ساده ترین اتفاقات داور 
را صدا می کنند تا از مانیتور صحنه مربوطه را بازبینی کند. ضمن 
اینکه بازیکنان و مربیان دو تیم به خصوص رقیب سنتی برای 
هر صحنه ای دور داور را شلوغ نکنند و موقع بازبینی یک صحنه 
سراغ وی نروند که این موضوع بیش از اندازه وقت بازی را می گیرد 
و دربی از جذابیت می افتد. نتایج پرسپولیس بهتر از حریفش 
در دربی بوده و کلاً شرایط بهتری دارد ولی رقیب سنتی انگیزه 
زیادی دارد تا در دربی از موفق ترین تیم لیگ برتر امتیاز بگیرد. با 
این حال دربی با اختلاف یک یا دو گل به سود پرسپولیس تمام 
می شود، چون تیم بهتر و آماده تری است. خوشبختانه علی 
علیپور با گلزنی برابر آلومینیوم بعد از ۴ سال برای پرسپولیس گل 
زد و چون تخصص گلزنی در دربی را دارد، امیدوارم گل پیروزی بر 
رقیب سنتی را او بزند. از مدیران عامل دو باشگاه هم می خواهم 
شرایطی حاصل کنند تا پیشکسوتان دو تیم بتوانند در ورزشگاه 

بازی را تماشا کنند و پشت در نمانند. 
 

مرتضیفنونیزاده
کارشناسفوتبال

ک برگزار می شد!  استیلی: دربی نباید در ارا


